
SCÉNÁŘ – Stanislav Kosík ,,Muž mnoha povolání, který vždy zůstal věrný sportu” 

 

ASYN A.: ,,Stanislav Kosík se narodil v roce 1942 v Českém Brodě. Své dětství strávil v 

Klučově, kde dodnes žije. Říká o sobě, že je válečné dítě a vzpomíná třeba na nálety 

letadel. 

-cca 10 sekund 

 

SYN S.: ,,A když brácha slyšel letadlo, tak se mnou mrsknul takhle do kopřiv a já byl celý 

popálený od kopřiv. Ale nemůžu si stěžovat, udělal to z dobré víry, aby mě uchránil od 

smrti.”     -cca 44:44 - 45:09 

 

ASYN A.:,,Jako mladý sportovec se věnoval mnoha sportům, ale  jeho cesta vedla k 

atletice.” 

-cca 5 sekund 

 

SYN S.: ,,Hrával jsem v basket, taky jednu dobu jsem hrával za Poříčany fotbal a velmi rád 

jsem lyžoval.”  -cca 21:42 - 21:49   -cca 22:13 - 22:17 

 

ASYN A.: ,,Později se dostal ke knize o Emilu Zátopkovi, který ho inspiroval k závodní 

atletice. Na vojnu nastoupil do  Dukly Lipník nad Bečvou.” 

-cca 10 sekund 

 

SYN S.: ,,Byla to odnož pražský Dukly a tam teda jsem závodil, chodil jsem chůzi a běhal 

jsem pět a deset kilometrů na dráze, ty běžecké výkony nebyly tak dobrý, ale byly 

slušný.“    -cca  5:29 - 5:58 

 

ASYN E.: ,,Na počátku 70. let se rozhodl obnovit českobrodskou atletiku. Vzpomíná, že to 

bylo víc práce, než kdyby oddíl zakládal. Během let se mu povedlo uspořádat nejrůznější 

závody.” 

-cca 12 sekund 

 

SYN S.:  ,,V 73. roce jsme oficiálně založili oddíl atletiky, který byl a funguje až do 

dnes.      -cca 27:44 - 28:00 

Dá se říct, že jsem dělal absolutně všechno, staral jsem se o nářadí, staral jsem se o 

hodiny, staral jsem se o tréninky,   -cca 35:21 - 35:29 

 

Jinak v Českým Brodě jsme pořádali 27 ročníků chůze na 20 kilometrů. Z toho to bylo 6x 

mistrovství republiky Čech.   -cca 30:00 - 30:15 



 

ASYN E.: ,,V určité době přemýšlel, že oddíl úplně rozpustí. Nakonec se ho ale rozhodl 

udržet. Omezil proto svoji vlastní sportovní kariéru.  

-cca 8 sekund 

 

SYN S.: ,,Protože jsem si uvědomil, že když já nepřijdu na trénink, tak pomalu tam nepřijdou 

pak ani ty děcka a ten oddíl se rozpustí, zanikne.   -cca 35:30 - 35:45 

 

A to by mě bylo líto. A když je to moje dítě, tak to nebudu takhle. Tak jsem opustil i tu chůzi, 

pořádání závodů v chůzi jsem opustil a věnoval jsem se jenom činností oddílu.”  

- cca 35:01 - 35:20 

 

ASYN E.: ,, 

Organizoval nejrůznější besedy. věnoval i pořádání besed. Do Českého Brodu se sjížděli 

slavní atleti jako třeba světová rekordmanka Jarmila Kratochvílová.” 

-cca 8 sekund 

 

SYN S.: ,,Tady byl závodník Brabec ve vrhu koulí, byl na besedě i Emil Zátopek, Standa 

Hofmann.”   -cca 32:34 - 32:45 

 

 

 

ASYN R.: ,, S invazí vojsk Varšavské smlouvy v srpnu roku 1986 nesouhlasil. Následných 

protestů se aktivně neúčastnil.  

- cca 5 sekund 

 

SYN S.: ,,Byl jsem krátkou dobu ženatý, očekával jsem prvního syna. Měl jsem svých 

starostí dost, stavěl jsem barák. Tak akorát to bylo zklamání, s tím, že naši bratři si tohle 

dovolili.”    -cca 43:04 - 43:33 

 

ASYN R.: ,,A co by sportovec tělem i duší, Stanislav Kosík vzkázal mladé generaci?” 

 - cca 5 sekund 

 

SYN S.: 

,,Co bych vzkázal? -cca 1:07:08  

aby si uvědomili, že v životě nikdo jim nic nedá zadarmo. A pokud si to ukradne, tak je to 

trestný.”  -cca 1:08:02 - 1:08:15 
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